
اقتصادی

جدول نرخ سکه و ارز

صفحه ۴
سه شنبه ۱۹ دی ۱۳۹۶ 

۲۱ ربیع الثانی ۱۴۳۹ - شماره ۲۱۸۱۴

قیمت )به تومان(نوع سکه
1/471/000سکه تمام طرح جدید
1/434/000سکه تمام طرح قدیم

715/000نیم سکه
415/000ربع سکه

280/000گرمی
137/150هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
4/379دلار
5/360یورو
6/070پوند

1/205لیر ترکیه
1/205درهم امارات

کوتاه اقتصادی

* رئیس ســازمان چای از پرداخت 83 درصد مطالبــات چایکاران خبر داد و 
گفت: تاکنون 166میلیارد تومان به حســاب چایکاران واریز شده است.محمد 
ولی روزبهان در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، افزود: امسال 108 هزارتن 
برگ ســبز چای به ارزش بالغ بر 203 میلیارد تومان خریداری شــد و تاکنون 
166 میلیارد تومان آن به حساب چایکاران واریز شد ه است.به گفته وی؛ مابقی 
مطالبات چایکاران پس از تامین اعتبار و پرداخت قدرالسهم کارخانه ها به تدریج 
پرداخت خواهد شــد.وی همچنین از روند مناســب فروش تولید چای ایرانی 
خبر داد و گفت: با توجه به افزایش تقاضا در فصل ســرما، پیش بینی می شود 

که مجموع چای تولیدی همانند سال گذشته تا پایان اسفند به فروش برسد.
* در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی و مناسب سازی خدمات 
بانکی،طی مراسمی سامانه خدمات بانکی ویژه نابینایان و کم بینایان 
به طور همزمان در دو شــعبه شهید بهشــتی و شهید مطهری بانک 
ســینا به بهره برداری رســید.به گزارش روابط عمومی این بانک ، در 
ابتدای مراسم، مهرابی مدیر شعب و بازاریابی بانک سینا، ضمن ابراز 
خرسندی از راه اندازی این سامانه در شعب این بانک، ابراز امیدواری 
کرد همانگونه که بانک سینا خدمات بانکی متنوع و پیشرفته ای را به 
عموم هموطنان ارائه می نماید، با توسعه و افزایش تعداد باجه های ویژه 
نیز بتواند خدماتی در شــأن و شایسته به روشندلان عزیز ارائه دهد.

در ادامه جمالی مدیرعامل انجمن نابینایان کشور هم ضمن قدردانی 
از مسئولان بانک سینا، گفت: هدف از راه اندازی این سامانه، استفاده 
راحت و آسان نابینایان از خدمات بانکی بدون نیاز به حضور همراه است 
و امیدواریم سامانه مذکور پاسخگوی نیاز این عزیزان باشد و همانطور که 
اکنون این سامانه در 13 بانک عملیاتی شده، به زودی شاهد راه اندازی 
سامانه اینترنت بانک و موبایل بانک ویژه روشندلان عزیز باشیم.این 
ســامانه به صورتی طراحی شده است که فرد نابینا با استفاده از یک 
دستیار صوتی و دستگاه برجسته نگار دارای صفحه کلید و نمایشگر 

بریل، می تواند فرم های بانکی را تکمیل کند.
* شاخص کل قیمت و بازده نقدی بورس اوراق بهادار تهران در پایان معاملات 
دیــروز با افزایش 98 واحدی روی رقم 96 هزار و 332 واحد ایستاد.شــاخص 
کل هم  وزن اما با افزایش 70 واحدی عدد 17 هزار و 377 واحد را به نمایش 
گذاشت. همچنین شاخص کل فرابورس نیز با افزایش 7 واحدی روی رقم یک 
هزار و 75 واحد ایستاد.به گزارش فارس دیروز بورس تهران در حالی معاملاتی 
کم حجم را در اغلب نمادهای معاملاتی به نظاره نشســت که روندی کج  دار و 
مریز بر معاملات بازار با توجه به لزوم اصلاح تکنیکالی برای شاخص کل بورس 
و همچنین انتظار برای انتشار گزارش های عملکردی 9 ماهه شرکت ها در پایان 
دی ماه جاری باعث شــده تا معامله گران بازار سهام همچنان دست به عصا در 

بازار گام بردارند.

برنامه پایش رانت حاصل از افزایش تعرفه 
واردات را که نصیب چند وارد کننده خودرو 

شده را افشا کرد.
به گزارش مشرق، ســرانجام بعد از تأخیر 6 
ماهه در توقف ثبت ســفارش واردات خودرو که 
یــک حباب قیمتی را در بازار خودرو ایجاد کرده 
بود، جدول جدید تعرفه های خودروهای وارداتی 
منتشر شد؛ تعرفه هایی که رانتی میلیاردی برای 

واردکنندگان ایجاد کرد.
در همین رابطه برنامه پایش یکشنبه شب، رانت 
حاصل از افزایش تعرفه واردات را که نصیب چند 

وارد کننده خودرو شده را افشا کرد.
کیا داوود اسفندیاری مجری این برنامه گفت: 
ســالانه حدود یک میلیارد و 500 میلیون دلار 
خودرو به کشــور وارد می شود. در حال حاضر به 
دلیل توقف ثبت سفارش واردات خودرو و افزایش 
تعرفه واردات، قیمت خودروهای خارجی در بازار 
افزایش یافته به طوری کــه در برخی خودروها 
رشد 80 تا 100 میلیون تومانی را شاهد هستیم.

وی خبر داد: تعدادی از واردکنندگان خودرو 

در یک برنامه تلویزیونی افشا شد

رانت 102 هزار میلیاردی افزایش تعرفه خودرو 
در جیب 9 واردکننده

کــه تعداد آنها 9 نفر اســت از قبل تعداد زیادی 
خودرو ثبت ســفارش کردند و اکنون با افزایش 

تعرفه ها رانتــی حدود 102 هزار و 500 میلیارد 
تومان به جیب این افراد رفته است.

مجری برنامه پایش همچنین با  اشاره به نیاز 
جامعه و کشور به شفافیت و شفاف سازی گفت: 
اکنون خودروی یک پتروشیمی زیر پای زن یکی 
از مدیران سابق یک هلدینگ اقتصادی و در اختیار 
خانواده آن مدیر اســت و خودرو را به بیت المال 

نمی دهند.
وی بــا بیان اینکه طبق ماده 29 قانون برنامه 
ششم دولت موظف بود در سال جاری سامانه اعلام 
حقوق مدیران را راه اندازی و حقوق مدیران را در 
معرض دید عموم قرار دهد، اما تاکنون 295 روز 
از سال گذشته و دولت هیچ åاقدامی در این باره 

نکرده است.
اســفندیاری با بیان اینکه مــردم مطالبه گر 
هســتند و قول های مدیران را پیگیری می کنند، 
گفت: مثلا مردم می پرســند پــس از آنکه هفته 
گذشته حقوق مدیری که در تهران نشسته و به 
شــرکت نمی رود، اعضای هیئت مدیره ای که در 
چند جا ســرکار هستند و... را گفته اید و مسئول 
 مربوطه هم قول پیگیری داده، این موارد به کجا

 ختم شد؟

برنامه های  برنامه و بودجه گفت:دولت  مشاور رئیس سازمان 
پنج ساله را قبول ندارد.

محمدکردبچه در گفت وگو با فارس اظهارداشت:برنامه های 5 ساله ای 
که نوشته می شود، نه دولت قبول دارد و نه ابلاغ می شود، اینها برنامه ریزی 

نیست.
وی در پاسخ به این سؤال که چه زمانی به بودجه شرکت ها و مؤسسات 
دولتی ورود می کنید؟ افزود: سال 81 قسمتی از کاری که انجام شد، راجع 
به بودجه شرکت های دولتی بود منتها مثل بودجه عمومی پیگیری نشد. 
بودجه شرکت ها چند اشکال دارد. مجامع باید گزارش عملکرد بدهند. چند 
ضابطه گذاشــتند، مثلًا حقوق  بیش از 10 درصد افزایش نداشته باشد، 
یا به گونه ای بودجه آنها بســته شود که سود آن نسبت به سال قبل کم 
نشود. اما از نظر ماهیت و محتوا متفاوت است. در مجلس هم می گویند 
بودجه شرکت های دولتی را باید دقیق بررسی کنیم، اما در نهایت زمان 
پایان می یابد و باز هم بودجه شــرکت ها به نتیجه نمی رسد. آن طور که 

باید و شاید نیاز است، به آن ورود نمی شود.
کردبچه ادامه داد:بررسی بودجه شرکت ها سخت نیست 170 تا 180 
شــرکت داریم که 10 شرکت 90 درصد بودجه آنها را تشکیل می دهند. 
از نظر تسهیلات، گردش شرکت نفت، گاز، پالایش بخش و بانک مرکزی 
و ملی و ســایر است. بارها گفتیم که فقط این 10 شرکت بررسی شود، 
اما خبری نیســت. باید برای آن وقت گذاشت که زمان بررسی در طول 

سال است.
وی درباره بریز و بپاش منابع بودجه شــرکت های دولتی هم مدعی 
شد:برآوردی ندارم. دو سوم منابع مربوط به این شرکت ها بوده و یک سوم، 
ســهم منابع عمومی بودجه دولت است، اما توجه کمتری به آن می شود 
و فقط روی یک سوم تمرکز وجود دارد. در اجرای سیاست های اصل 44 
گفته شده که باید نظارت کرد و جا دارد در بحث بودجه ریزی مبتنی بر 
عملکرد بیشتر توان را روی بودجه شرکت ها بگذاریم و شاید خیلی حرف 
و حدیث داشته باشد.مشاورنوبخت درخصوص اینکه شمول بودجه ریزی 
مبتنی بر عملکرد چه زمانی 100 درصد می شود؟گفت:طبق قانون برنامه 
ششم تا سال 1400 باید تمام شود. آنچه در پیوست 4 است را می شود تا 
دو سال دیگر انجام داد، اما مرحله آخر یعنی نظارت و مدیریت عملکرد، 
اصل اســت.یکی از مدل های کنونی بودجه ریزی در دنیا ارائه بودجه دو 
سالانه به جای سالانه است. سال اول را مجلس تصویب می  کند، سال دوم 
برای اطلاع است و با قانون محاسبات عمومی منطبق است و به صورت 
غلتان جلو می رود.وی افزود: برنامه های 5 ساله ای که نوشته می شود، نه 
دولت قبول دارد و نه ابلاغ می شود، اینها برنامه ریزی نیست. از سال 84 
بحث بودجه دو ســالانه را مطرح کردیم و مشکلات نظام بودجه ریزی را 

گفتیم. اما هیچ کدام به نتیجه نرسید.

مشاور رئیس سازمان برنامه و بودجه:

دولت برنامه های پنج ساله را
 قبول ندارد

وزیر اسبق نفت با انتقاد از لایحه بودجه 97 
اظهار کرد: کشوری که در شرایط تحریم است، 
مشکل اشتغال دارد و نیاز به سرمایه گذاری در 
حوزه های مختلف - به خصوص عمرانی- دارد 
چه طور هزینه های جــاری آن در یک دولت به 

300 درصد می رسد؟
مســعود میرکاظمی در گفت وگو با فارس ضمن 
بررســی هزینه های جاری و عمرانی در لایحه بودجه 
ســال آینده گفت: در دو سال گذشته یعنی سال های 
92 و 93 هزینه های جاری کشور رشد شتابانی به خود 
گرفته است، یعنی منحنی هزینه ها تا قبل از این سال ها 
شیب آرامی داشت اما از سال 92 یک باره شیب منحنی 

هزینه حالت تند به خود گرفت.
وی افزود: من هشدار دادم که این رفتار حاصل از 
ذوق زدگی است و از مذاکرات برجام نشأت می گیرد زیرا 
در همان زمان مذاکرات را انجام می دادند و می گفتند 
صد ها میلیارد دلار پول وارد کشور می شود و براساس 

آن هزینه های جاری را افزایش دادند.
وزیر اســبق نفت اظهار کرد: هزینه های جاری در 
آخرین ســال دولت دهم نشــان می دهد، هزینه های 
جاری کشور 89 هزار میلیارد تومان بود، اما امسال فکر 

می کنم این هزینه بالغ بر 240 هزار میلیارد تومان و در 
لایحه بودجه 97 دولت مبلغ 276 هزار میلیارد تومان 

را پیشنهاد داده است.
میرکاظمی تأکید کرد: بنابراین سوال اساسی این 
اســت، کشوری که در شــرایط تحریم است، مشکل 
اشــتغال دارد و نیاز به ســرمایه گذاری در حوزه های 
مختلف به خصوص در عمرانی دارد چه طور می شود 
که هزینه های جاری آن در یک دولت به 300 درصد 

می رسد؟
وی درباره تطابق لایحه بودجه 97 با سیاست های 
اقتصاد مقاومتی نیز گفت: در یک کلمه باید بگویم با 

سیاست های اقتصاد مقاومتی همخوانی ندارد.
به گفته این نماینده ســابق مجلس، از یک طرف 
هزینه های عمرانی به شدت کاهش می یابد؛ هزینه هایی 
که می تواند اشتغال ایجاد کند و مشکلات مردم را حل 
کند اما از طرف دیگر هزینه های جاری رشــد فزاینده 
دارد؛ وقتی هزینه های جاری کشور افزایش می یابد و تا 
مرز 276 هزار میلیارد تومان می رسد به راحتی تأمین 
اعتبارات عمرانی امکان پذیر نیست. حالا اگر قانون برنامه 
و  سیاســت های ابلاغی اقتصاد مقاومتی را نگاه کنید 
می گوید شما اجازه ندارید فروش دارایی کرده و منابع 

را در بخش جاری هزینه کنید.
میرکاظمی ادامه داد: با یک حساب سرانگشتی ساده 
نسبت به بودجه می بینیم هم درآمد عمومی که شامل 
مالیات می شود صرف جاری می شود، هم فروش نفت و 
هم سایر دارایی های سرمایه ای و هم فروش دارایی های 
مالی از جمله اوراق مشــارکت و اوراق اسلامی توسط 
هزینه های جاری بلعیده می شود، علاوه بر آنها دولت 
مجبور می شود به استناد ماده 125 از بودجه شرکت ها  
برداشت و حتی در مواقع متعدد از بانک مرکزی تحت 

عنوان تنخواه استقراض کند.
وی افزود: متاســفانه باید گفت این بودجه نشان 
می دهــد دولــت قصد دارد کشــور را با اســتقراض 
اداره کند و این نتیجــه بلندپروازی ها، ذوق زدگی ها، 
لجام گسیختگی هایی است که در سال های اخیر داشتیم 
و امروز باعث شــده اســت دولت به هر منبعی دست 

بیندازد که هزینه جاری را تامین کند.
وزیر اسبق نفت درباره اظهارات سخنگوی دولت که 
مدعی است بخش قابل توجهی از هزینه جاری صرف 
حقوق می شود نیز تصریح کرد: بررسی میزان افزایش 
حقوق نشان می دهد هر سال یک افزایش حقوق طبق 
قانون وجود دارد که در بودجه می آید، مثلا می گویند 

در ســال 92 معادل 20 درصد افزایش نسبت به سال 
قبل و در سال 93 معادل20 درصد، در سال 94 معادل 
14 درصد و در ســال 95 معادل 12 درصد و در سال 
96 معادل 10 درصد حقوق ها افزایش پیدا کرده است. 
اگر اینها را ضرب کنیم به 100 درصد نمی رســد چه 
طور بودجه جاری از ســال 92 تا کنون  300 درصد 
رشد کرده است این 200 درصد چرا اضافه شده است؟

میرکاظمی ادامه داد: اگر می گویند حقوق می دهیم، 
بگویند که این حقوق ها را کجا داده اند یا حقوق ها در 
جایی داده شده است که بیشتر از این درصد های قانونی 
اســت و یا درجایی هزینه شــده که مشخص نیست. 
سخنگوی دولت بیاید برای مردم باز کند که آیا هزینه 
حقوق 300 درصد رشــد کرده است؟ اگر رشد نکرده 

پس کجا هزینه شده است؟
وی افزود: تا صحبــت می کنیم می گویند حقوق 
شــما کارمندان را ندهیم؟ یعنی سریع صورت مسئله 
را می اندازند روی دوش کارمند و کارمند هم می گوید 
باید حقوق من را بدهید. مجلس شورای اسلامی امروز 
سوال کند آیا براساس ضرایب دولت حقوق ها را افزایش 
داده است یا اینکه برای عده ای بیشتر افزایش داده است 

که اگر این گونه است برگرداند.

میرکاظمی مطرح کرد
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وزیر جهاد کشاورزی از سه برابر شدن تولید میگو در مناطق 
محروم کشور خبرداد.

به گزارش خبرگزاری ها محمود حجتی در دومین دوره اعطای نشان 
امین الضرب به کارآفرینان برتر و تجلیل از پیشکسوتان عرصه اقتصادی که 
در تالار وحدت تهران برگزار شد، اظهار کرد: وجود بحران آب در کشور 
امری انکار ناپذیر بوده، اما آیا دیگر امیدی برای ادامه کار نیست؟ بایدگفت 

ظرفیت های بسیاری در کشور وجود دارد که به آن توجه نشده است.
وی بیان کرد: ســطح زیر کشت شکر در حال حاضر نصف دهه 70 
بوده، اما میزان تولید شکر در کشور در مقایسه با سال های گذشته 2 برابر 

شده است. آیا همچنان باور دارید که آخر خط هستیم؟
این مقام مسئول ادامه داد: میزان تولید میگو در مناطق محروم کشور 
از 12 هزار تن به 30 هزار تن رســیده و با وجود مشکلات زیاد بازارهای 

خوبی در این خصوص مورد هدف قرار گرفته است.
حجتی افزود: هر جا که اصرار بر اجرا شدن کاری داشته باشیم متوجه 
ظرفیت زیاد در آن بخش خواهیم شــد. باید با ایده گرفتن از گذشتگان 
خود که از امکانات اندکی برخوردار بودند با کنار گذاشتن یأس و ناامیدی 

به فعالیت و استفاده از ظرفیت ها پرداخت.
وی با بیان اینکه گذشتگان هیچ گاه از کمبودها نگفتند، اظهارداشت: 

ما به دلیل تنبلی و سستی نباید از الطاف خداوند ناامید شویم.
وزیر جهاد کشــاورزی افزود: در کارهای گذشــتگان ما پشتکارهای 
فراوانی بوده و این طور نبوده که یک شــبه بخواهند نتیجه کار خود را 

ببینند. ما امروز دنباله رو مسیر آنها هستیم.
وی افزود: ظرفیت هایی که در وجود انســان نهاده شده حد و حصر 
ندارد و خیلی کارها می توانیم انجام دهیم که نمی کنیم و ممکن اســت 

این انجام ندادن ها از جهل و یا خستگی باشد.

وزیر جهاد کشاورزی: 

تولید میگو در مناطق محروم
 ۳ برابر شده است

 یک فعال اقتصادی تصریح کرد: صادرکنندگان 
نمی توانند نرخ فردای دلار یا مالیات را پیش بینی 
کنند و دولــت باید در این خصوص راهکارهای 

نظارتی دقیق تری داشته باشد.
به گزارش خبرگزاری مهر، محمد لاهوتی، در ارتباط 
تلفنی با یک برنامه تلویزیونی گفت: تنوع بخشــی در 
بخش تولید، بازار و صادرات از مهم ترین مسائل ضمانت 
صادرات و حضور در بازار جهانی است و برای دستیابی 
به این مهم باید حمایت دو چندانی از صنایع کوچک و 
پایین دست به عمل آید تا زنجیره ارتباطی میان صنایع 

کوچک و بزرگ برقرار شود.
وی ادامــه داد: امــروز حدود 50 درصد از ســبد 
صادراتی ما به میعانات گازی و پتروشیمی اختصاص 
یافتــه اســت و 50 درصد دیگر هم شــامل کالاهای 

صنعتی، معدنی و کشــاورزی می شــود؛ بنابراین اگر 
بخواهیم در بخش 50 درصد دوم تنوع داشته باشیم، 
باید 50 درصد اول را به سمت تولید محصول هدایت 

کنیم و صادرات با ارزش افزوده بالاتر داشته باشیم.
به گفته رئیس  کنفدراســیون صادرات ایران، در 
حال حاضر میانگین قیمت کالاهای صادراتی ما در هر 
تن حدود 355 تا 360 دلار است؛ این در حالی است 
که حــدود 1300 دلار برای هر تن صادرات پرداخت 
می کنیم. تفــاوت نرخ واردات و صــادرات در هر تن 
نشانگر این اســت که نتوانستیم محصولاتی با ارزش 

افزوده بالاتر تولید کنیم.
لاهوتی با بیان اینکه در شش ماه گذشته، صادرات 
برخــی محصولات ممنوع و برخی کالاها بیش از حد 
آزاد شــده است؛ به عنوان مثال به ممنوعیت صادرات 

دام و تخم مرغ  اشــاره کرد و بــه نقل از وزیر صنعت، 
معدن و تجارت افزود: در شــش ماه گذشته ما ثبات 
قوانین نداشــته ایم و باید برای سال آینده این روند را 

اصلاح کنیم.
لاهوتی گفت: صادرکنندگان نمی توانند نرخ فردای 
دلار یــا مالیات را پیش بینی کنند، دولت باید در این 

خصوص راهکارهای نظارتی دقیق تری داشته باشد.
همچنیــن محمدرضــا مرتضوی دبیــرکل خانه 
صنعت، معدن و تجارت در ارتباط تلفنی با این برنامه 
گفت: برخــورداری از توان رقابت بــا تولیدکنندگان 
خارجی نیازمند تصمیم ملی است و به تصمیم فردی 

تولیدکنندگان و صادرکنندگان ختم نمی شود.
بــا این وجــود در حالی که فعــالان اقتصادی بر 
این باورند که دولت باید مشــکل غیرقابل پیش بینی 

بودن دلار و مالیــات را حل کند، معاون وزیر صنعت 
معتقد اســت حتی با تسهیلات صندوق توسعه ملی، 

صادرکنندگان توان رقابت ندارند.
مجتبی خســروتاج، معاون وزیر صنعت، معدن و 
تجــارت با حضور در این برنامه گفت: دولت از ســال 
گذشته از محل صندوق توسعه ملی مصوب کرده است 
که در بسته های حمایتی تسهیلاتی با نرخ 11 درصد 
ارائه شود، این منابع در خدمت چند بانک قرار دارد که 
بانک ها هم معادل همان رقم )دو هزار و 300 میلیارد 
تومان( با نرخ تسهیلات خودشان )16 درصد( بر رقم 
اعطایی صندوق توسعه ملی بیفزایند و با نرخ میانگین 
به متقاضیان ارائه کنند؛ اما با این حال صادرکنندگان 
مــا باز هم برای رقابت با رقبای خارجی از توان کافی 

برخوردار نیستند.
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وزارت راه و شهرســازی از افزایــش ۲۵ 
درصدی اجاره بها در تهران در آذرماه امســال 

خبر داد.
 به گزارش مشــرق ،گزارش رسمی وزارت راه و 
شهرسازی نشــان می دهد متوسط اجاره بهای یک 
متر مربع آپارتمان درمناطق بیســت و دوگانه شهر 
تهران در آذرماه امسال به 289 هزار ریال رسیده که 
نسبت به رقم مدت مشابه سال قبل 25 درصد افزایش 
یافته است. متوسط اجاره بهای یک متر مربع آپارتمان 
درمناطق بیست و دوگانه شهر تهران در آذرماه سال 

گذشته 232 هزار ریال بود.
به عبارت ســاده تر اگر در آذرماه ســال گذشته 
اجاره بهای یک واحد آپارتمان 50 متری در ســطح 
تهران به طور متوسط ماهانه یک میلیون و 160 هزار 
تومان بوده امسال همان واحد یک میلیون و 445 هزار 

تومان اجاره  رفته است.
آمار وزارت راه و شهرســازی با آمار بانک مرکزی 
کاملا متناقض است. بانک مرکزی در گزارش جدید 
خود ادعا کرده که در آذر ماه ســال 1396 شاخص 

طبق گزارش رسمی وزارت راه و شهرسازی
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کرایه مسکن اجاری در شهر  نسبت به ماه مشابه سال 
قبل 10/8 درصد افزایش پیدا کرده است.

مشــخص نیســت فاصله 14 درصدی آمار بانک 

مرکــزی و وزارت راه و شهرســازی دربــاره میزان 
افزایش اجاره بها در تهران به چه دلیل است؟ با چنین 
تفاوت هایی آیا می توان به آمارهای دستگاه های دولتی 

اتکا کرد؟ اساســا مسئولان دولت برای تصمیم گیری 
درباره بازار مســکن کدام آمار را مدنظر قرار خواهند 

داد؟
همچنین بر اساس سرشماری عمومی سال 1390 
تعداد خانوارهای اجاره نشین کشور 5 میلیون و 607 
هزار خانوار بود. اما در سرشماری سال گذشته تعداد 
خانوارهای اجاره نشین به 7 میلیون و 250 هزار خانوار 
افزایش پیدا کرده است که بیانگر افزایش 29 درصدی 
جمعیت خانوارهای اجاره نشــین در 5 سال گذشته 
است.مطابق نتایج این دو سرشماری، در سال 1390 
بالغ بر 26/6 درصد از خانوارهای کشــور اجاره نشین 
بودند اما در 5 ســال اخیر نســبت مستاجران رو به 
افزایش گذاشــته به طوری که در سال 1395 حدود 

30/7 درصد خانوارهای کشور اجاره نشین شده اند.
آمار سرشــماری ســال 1395 دربــاره افزایش 
اجاره نشینی در کشور، نتیجه کاهش چشمگیر تولید 
مســکن در دولــت یازدهم بــود و آن را باید نتیجه 
سیاســت های غلط عباس آخونــدی در وزارت راه و 

شهرسازی دانست.

نفتکــش ایرانی کــه دو روز پیش در 
سواحل چین با یک فروند کشتی فله بر چین 
برخورد کرد، همچنان در آتش می سوزد و 
ایرانی  یافتن 30 خدمه  برای  جست وجوها 

ناپدید شده آن ادامه دارد.
به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از رویترز، 
نفتکش ایرانی که روز یک شنبه با یک فروند کشتی 
فله بر چین برخورد کرد، برای دومین روز همچنان 
در آتش می سوزد، گروه های امداد و نجات تلاش 
می کنند تا آتش آن را در ســواحل شرقی چین 
تحت کنترل دربیاورند و جست وجوها برای یافتن 

32 خدمه ایرانی ناپدید شده آن ادامه دارد.
شــبکه ســی ســی تی وی چین به نقل از 
کارشناســان گروه امــداد و نجــات اعلام کرد 
نگرانی ها در مورد انفجار این تانکر و غرق شــدن 
 آن در میــان شــعله های عظیم آتــش در حال 

افزایش است.

وسعت آسیب های زیست محیطی و اندازه حجم 
نفتی که نشست کرده است هنوز مشخص نیست 
اما این فاجعــه می تواند بدترین مورد آلودگی از 
سال 1991 به شمار رود، زمانی که 260 هزار تن 

نفت در سواحل آنگولا نشت کرد.
نفتکش »ســانچی« با پرچم پاناما با کشتی 
فله بر چین با نام »اف ســی کریستال« در 160 
مایلی ســاحلی در نزدیکی شانگهای با یکدیگر 
برخورد کردند. شبکه سی سی تی وی چین دیروز 
تصاویری از ناوگان کوچکی از قایق ها که در تلاش 
برای خاموش کردن آتش هستند و ستونی از دود 

غلیظ بر فراز این نفتکش را نشان داد.
چین 4 کشتی امداد و نجات و 3 قایق پاکسازی 
و کره جنوبی یک کشتی و یک بالگرد به منطقه 
حادثه اعزام کرده اند.نیروی دریایی آمریکا هم با 
اعزام یک بالگرد نظامی به جست وجو در منطقه ای 
به مساحت حدود 3600 مایل مربع دریایی )12 

هزار و 350 کیلومتر مربع( کمک می کند اما در 
بیانیه ای اعلام کرد تاکنون هیچ یک از 32 خدمه 

ناپدید شده نفتکش را پیدا نکرده است.
در همین رابطه مدیرعامل ســازمان بنادر و 
دریانوردی هم دیروز با  اشــاره به ادامه داشــتن 
عملیات اطفاء حریق نفت کش ایرانی ســانچی، 
گفت: جسدی پیرامون این کشتی در سطح آب 
یافته شد که در مراحل انتقال به بندر شانگهای 

برای شناسایی است.
محمد راســتاد در گفت وگو بــا خبرگزاری 
فارس، درباره آخرین جزئیات این ســانحه اظهار 
کــرد: بعد از وقوع این حادثه، به علت حجم زیاد 
آتش، امکان نزدیک شــدن به این نفتکش وجود 
 ندارد و کماکان حریق و انفجار روی این شــناور

 ادامه دارد. 
وی افزود: در حال حاضر شــناورهای امداد و 
نجات پیرامون کشــتی حضور دارند اما عملیات 

اطفــاء حریق و امداد و نجات به ســختی انجام 
می شود، زیرا به علت وجود حریق و مواد نفتی در 
سطح آب، امکان مهار آتش وجود ندارد و تا شعاع 

یک هزار متری آتش شعله ور است.
مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی ادامه 
داد: جســدی پیرامون این کشتی در سطح آب 
یافته شد که در مراحل انتقال به بندر شانگهای 
بابت شناســایی اســت. هنوز نمی تــوان درباره 
 احتمال جانباختن سرنشــینان این نفتکش آمار

 قطعی داد.
ایــن نفتکش ایرانی در حال انتقال 136 هزار 
تن میعانات گازی ایران به کره جنوبی بود که این 
حجم معادل حدود یک میلیون بشــکه میعانات 
گازی به ارزش حدود 60 میلیون دلار است. کشتی 
فله بر چینی که غلات آمریکا را حمل می کرد نیز 
اندکی خسارت دیده و 21 خدمه آن که همه چینی 

هستند، نجات یافته اند.

شبکه سی سی تی وی چین:

نفتکشایرانیهنوزمیسوزد

رئیس  کمیســیون اقتصادی مجلس، گفت: اولویت ما واگذاری 
واقعی سهام عدالت است و مخالف اقدام دولت در مورد توزیع سود 

سهام عدالت هستیم.
محمدرضا پورابراهیمی در مورد توزیع سود سهام عدالت گفت: اولویت 
مردم در حوزه ســهام عدالت انتقال مالکیت واقعی سهام به مردم است، به 

نحوی که مردم ارزش دارایی ها از بابت سهام را در اختیار بگیرند.
رئیس  کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی افزود: به طور مثال 
اگر وسیله ای به شخصی هدیه داده شود، آن شخص مالک آن می شود، در 
حوزه ســهام عدالت نیز باید این گونه باشد، بنابراین اولویت مردم در حال 
حاضر تعیین تکلیف دارایی آنها است، چرا که سهام عدالت به نام مردم ولی 

به کام دولت است که این موضوع غیرقابل قبول است.
پورابراهیمی افزود: پرداخت سود سهام عدالت در شرایط فعلی به صلاح 
اقتصاد نیست و به نوعی یک مسیر انحرافی در واگذاری واقعی سهام عدالت 

محسوب می شود که در روند واگذاری واقعی سهام تاخیر ایجاد می کند.
وی با  اشــاره به بررســی مســائل ســهام عدالت در نشســت رؤسای 
کمیسیون های مجلس با رئیس جمهور گفت: در جلسه مذکور با رئیس جمهور 
روی موضوع لایحه آزادسازی سهام عدالت توافق صورت گرفت تا این لایحه 
به مجلس ارسال شود، بنابراین تصمیم دولت مبنی بر توزیع سود سهام در 

مقطع فعلی در تضاد ارائه لایحه در این رابطه است.
پورابراهیمی ادامه داد: پرداخت سود سهام عدالت نسبت به موضوع انتقال 
مالکیت واقعی در اولویت نیست چرا که باید با واگذاری واقعی مالکیت سهام، 
امکان خرید و فروش برگه های سهام برای دارندگان آنها ممکن شود و طبیعتاً 

سود نیز به آن سهام تعلق خواهد گرفت.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: دولت به 
جای ســود درباره مالکیت سهام عدالت تصمیم گیری کند، چرا که با انجام 

این مهم دیگر نیازی به زحمت توزیع سود سهام نیز نخواهد بود.
وی با  اشــاره به ارســال نامه ای درخصوص مســائل ســهام عدالت به 
رئیس جمهور در چند ماه گذشــته، گفت: در شــرایطی که اقتصاد در حال 
رکود است، توزیع سود سهام عدالت باعث می شود طرح های سرمایه گذاری 
شــرکت هایی که ســهام به آنها تعلق دارد، دچار وقفه شود، چرا که دیگر 

شرکت های مذکور نمی توانند افزایش سرمایه بدهند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: براساس محاسبات میزان سود 
سهام عدالت در مجموع حدوداً 4 هزار میلیارد تومان است که اگر این سود در 
شرکت ها باقی بماند، به قیمت سهام عدالت اضافه خواهد شد و این افزایش 
قیمت سهام بیش از اثر ارائه سود به دارندگان سهام، که مردم هستند، انتفاع 
می رساند.پورابراهیمی همچنین افزود: اگر حدود 4 هزار میلیارد تومان سود 
سهام عدالت در حال حاضر توزیع نشود و با ضریب سرمایه گذاری 4 الی 5 
روبرو شود، حدود 16 الی 20 هزار میلیارد تومان نیز می توان تسهیلات به 
این میزان منابع اضافه کرد تا صرف اجرای طرح های اقتصادی شود که به 
طور طبیعی انجام این مهم در خروج از رکود اقتصادی و ایجاد  اشتغالزایی 
در کشور تاثیر جدی خواهد داشت.رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی بیان کرد: براساس محاسبات برای افراد عادی که دارنده برگه های 
ســهام عدالت هستند، تنها ماهانه 3 الی 5 هزار تومان در حال حاضر سود 
تعلق می گیرد که منطق اقتصادی این موضوع را قبول نمی کند که 4 هزار 
میلیارد تومان پول به صورت ماهانه 3 الی 5 هزار تومان بین دارندگان سهام 
عدالت توزیع شــود، چرا که این کار مانع اجرای طرح های اقتصادی شده و 
جفا به اقتصاد کشــور محسوب می شود.گفتنی است دیروز خبری مبنی بر 
موافقت حســن روحانی با واریز سود سهام عدالت منتشر شد. این موافقت 
روحانی در حالی با تأخیر 3/5 ماهه صورت می گیرد که پیش از این سازمان 

خصوصی سازی از واریز سود این سهام در هفته اول مهرماه خبر داده بود.

رئیس  کمیسیون اقتصادی مجلس:

اقدام دولت در موضوع واریز سود 
سهام عدالت کاری انحرافی است

اصفهان- خبرنگار کیهان:
مدیرعامل فولاد مبارکه اصفهان بر مدیریت زمان به منظور 

ایجاد ارزش افزوده برای مشتریان و شرکت تأکید کرد.
بهرام سبحانی افزود: تحویل به موقع سفارش مشتری نقش ارزنده در 
جلب رضایت مشتریان دارد و در این راستا باید تمامی برنامه ها به بهترین 
شــکل ممکن اجرا شود. وی از تأمین قطعات یدکی مورد نیاز نواحی و 
همچنین اجرای پروژه های آبرسانی شرکت یاد کرد و گفت: توسعه باید با 
هماهنگی کامل بهره بردار ناحیه صورت گیرد تا بدون وارد آوردن هرگونه 

مانع و خلل در تولید تحقق اهداف بهره بردار را نیز دربر داشته باشد.
وی از حمل مواد اولیه از معادن تا شــرکت فولاد مبارکه با کمترین 
هزینه و در کوتاه ترین زمان ممکن خبر داد و افزود: می توان این امر را با 
تشکیل یک کارگروه از سوی واحد خرید شرکت مورد بررسی قرار داد. 
وی راهیابی فولاد مبارکه به جایزه جهانی تعالی سازمانی را مورد اشاره 
قرار داد و بر ضرورت رعایت دســتورالعمل های ایمنی از سوی کارکنان 

شرکت تأکید کرد.

مدیرعامل فولاد مبارکه:

مدیریت زمان
 ارزش افزوده ایجاد می کند

 معاون وزیر نفت و مدیرعامل شــرکت ملــی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی گفت: بودجه ای در سال آینده برای واردات نفت 
پیش بینی نشــده و در نتیجه چیزی به عنوان بنزین وارداتی در این 

سال نخواهیم داشت.
به گزارش ایرنا، علیرضا صادق آبادی پس از بازدید اعضای کمیسیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی از پالایشگاه ستاره خلیج فارس اظهار داشت: پالایشگاه ها 
باید همه همت خود را برای حفظ ظرفیت 80 میلیون لیتری بنزین در سال 
آینده به کار گیرند.وی در بخش دیگری از ســخåنان خود با بیان اینکه هم 
اکنون یک سوم پالایشگاه ستاره خلیج فاåرس در حال بهره برداری است، ابراز 
داشت: این پالایشگاه باید تا پایان سال 97 به ظرفیت تولید روزانه 36 میلیون 
لیتر بنزین یورو پنج برسد.مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ادامه داد: با بهره برداری از هر مرحله پالایشگاه ستاره خلیج فارس، روزانه 
12 میلیون لیتر بنزین به ظرفیت تولید کشور افزوده می شود و با بهره برداری 

کامل از این پالایشگاه کشور می تواند صادرکننده بنزین باشد.
وی خاطرنشــان کرد: ظرفیت افزایش تولید روزانه یک تا 2 میلیون لیتر 
دیگر در پالایشگاه لاوان وجود دارد که تا پایان سال روزانه یک میلیون لیتر 
به ظرفیت این پالایشگاه اضافه می شود.صادق آبادی اضافه کرد: برای پرداخت 
بدهی های خود به پیمانکاران درخواســت دریافت 260 میلیون یورو از منابع 
صندوق توسعه ملی داریم که این به تکمیل مرحله های دوم و سوم پالایشگاه 
ســتاره خلیج فارس کمک می کند.پالایشگاه ســتاره خلیج فارس به عنوان 
نخستین پالایشگاه طراحی شده بر اساس خوراک میعانات گازی با ظرفیت 360 
هزار بشکه در روز شامل واحدهای تقطیر، تصفیه گاز مایع، تبدیل کاتالیستی، 
تصفیه نفتا، ایزومریزاسیون، تصفیه نفت سفید و نفت گاز با هدف تولید بنزین، 
گازوئیل، گاز مایع و سوخت جت در کنار پالایشگاه فعلی بندرعباس ساخته 

و در حال تکمیل است.

معاون وزیر نفت:

سال 97 بنزین وارد نخواهیم کرد


